
Zvončkarji se uče stenografije
Nadaljujmo pri znaku o. Da prejšnje Na koncu besede označimo i % navpično

ponovirao, pišimo najprej nekaj bescd: or- zapotezo navzgor. Primere glej pri $t. 4.
/>m, oda, rod, ob, rob, oko, rolco, Leon, V sredini besede označimo i tako, da
major, som, desno. naslednji znak dvignemo, in sicer maJi znak

Ako je na koncu besede jo, pi&emo tan- pride tik pod nadčrto, srednji zoak pa po-
Ui / in obratoi o. O se obrne in je enak lovico čez nadčrfo, polovico pa pod nad-
Jc-ja Samo da je bolj tanek. Na pr,: jo: firto.
jek. delajo, dajo, dajejo, pojo, pojejo, se- č c se nabajata v besedi dva i, potem se
JeJ° Se enkrat dvifine naslednji znak. Na pr.:

Ce pa pi&emo povratni zaimek se, pa k i s i k - K z a i n e m o p i s a f ; n a oenovnici. *
moramo o izpisati, ker zdaj /o ni veČ na dvijfnem do nadčrte in ker sledi še en i,
koncu besede. Na pr.: dajo se, dajejo se, dvigoem k še (5ez nadčrto, vendar v manj-
gelajo se. § e m razmerju, kakor smo prvič dvifinili prvi

znak, Primere glej pri 5t. 5.
— X y i j 77 y -i yx;—- Pri d in začetnem v lahko i označimo
s/V/̂ U v̂C-, ̂ ^,M/,v/ 1, tudi tako, da samoglasnik i stapljamo v d

ali v zaČetni v. S tem dobita znaka drugo
obliko. D začnemo s pentljo kakor nava-

. ^ ^ . dno. Namesto da bi ga pa zaokrožili. pi-
-̂ •/ I r^-^V Js~^ wVfj w/T*—/ šemo favno senčnato žrto odebeljeno na-

vpično na osnovnico, torej brez loka. Rsv-
— — no tako pišemo tudi začetni » s samoglas-

nikom i. Taki označbi pravimo stapljanje,
/^- y* ^ / ^ ' £/"* tAf^ " ^ 1 k e r s m o i r d v e h z n a k o v napraviii en znak.

' ' *"" To pa že deloma poznamo, le da smo do
. . zdaj stapljali soglasnike: mn, r/, n/.

Uporabljamo pa laKko, kateri način ho-
- ^ ^ ^ td/"* fS*^ £/£?~^ f+f^™ čemo, to je, da stavimo znak v višino s

" ' ' ^ ^ samoglasnikom i, ali pa da stapljamo. V
primerih navajamo vse možne pisave. Pri-

Samodlasnik /jc nuvpična črta, ki sega m e r e S |eJ P r i š t- 6-
od. osnovnice navzfior do iste višine kakor Da pTi pisavi pridobiroo na Časa. siavi-
k ali n Pjgemo (Ja navadno navzffor, tedaj nio male znake v začetku besede v višino,
je / tanka frta. Lako ga pa pišemo tudi £e sledi i pred srednjim znakom. Na pr.:
navzdol, tedaj je i senfcnata žrta. kima bi morali po prvem pravilu pisati

Črka m se začne v sredi med osnovnico tako-Je: k na osnovnici. m pa v višinj, ker
io nadčrto. če je samoglasnik i v začetku je pa to bolj zamudno, pišemo k tik pod
besede pred m, začnemo m pisati na osnov- nadčrto, m pa na osnovnici. Pravilno je to-
nici in beremo im. Ravno tako pišemo ip rej samo, da v zaČetku besede male znake
in ig. Glej primere pri St. 1. PTed srcdnjimi stavimo v vi&no. Primcre

Črka d dobi, če hočemo ptsati id, v za- glej pri st. 7.
žetku besede navpično predpotezo, ki jo Tudi srednji znak pred srednjim zna-
začnemo pisati na osnovnici. ali pa pišemo kom stavim lahko v začetku besede v vi-
i z navpično Črto navzdol proti osnovnici. šino. Prikladna pisava je zlasti tedaj, Ce jc

Jb Dišemo tako, da da m o črki b zgoraj beseda daljša. Na pr.: jripa. Po prvem pra-
kolikor mogoče na^-pično predpotezo. Pri- vilu pišem prvi p na osnovnici, pa pa v vi-
mere glej pri št. 2. 3ini. Pišem pa lahko tudi p v viSini in pa

Kadar sledi začetnemu i-/a mali znak, na osnovnici. Upo&tevati moramo, da pri-
začnetno i z navpično črto na osnovnlci in dobimo mnogo na času, 5e se kolikor moči
mali znak dvignemo do nadčrte, tako da se držimo osnovnice. Primere glej pri št. 8.
gornji rob znaka dottka nadžrte, primere Pnmeri št, 1. i, ime, ima, imatn, ipak,
glej prj It. 3. tpsilon, ig.
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Primeri št. 2. Ida, ideja, Ibar, Ibsen, Samoznaki:
Ibsdan. in j e j (navzdolna navpična Črta) na osnov-

Primeri št. 3. Ivan, Ika, Iran. Irena, Ina, nici,
iskan, Ila, Inka. tf (pomožni glaftol) je i (navzdolna navpič-

• Prtmeri št. 4. beri, deni, rani, levi, rabi. na Irta) na nadčrti,
I rekj, mami, deni. nisi je n-t-i združena na nadčrti,
I Primeri St. 5. kisel, kisik, lira, lirika, bili je li na nadčrti.
I *ilen, sin, Kamnik. so bili je o+U na nadčrti.
I Primeri St. 6. di. vi. dim, vim. divan, ™o bili }e n + o + li na nadčrti,
• vid vir s m o ^tti i* rno+li na nadčrti, ^^—
I Prlmerl ». 7. kima. Lldo, lim. rijem, »«»">W« J« »'+"••+« ™ nadSrtl. ^
I njiffl, sipa. Sibila. "/»•» J e " ' ^ n a °™°»ni«; , ,
• . . . . . . . . . . . njihova je n)roo na osnovmci,
I Pr,mer, «. 8. v,d. d.jak. p.pa. M.rje. ..„, ^ j e /m_ .„,„ „„ „,„,„„„,.,,
I "<Pin. ^. j e tanjjj jf̂ ./ D a osnovnicj (pjsati sraemo
I samo s taokim j).
P nikol je nil na osnovnici,
f J. /^.^, //.. fi./)n./i>/\r'D -i>"b°>*»'•+*» M n a d i i r f i- M s e pfj-
l ' ' ' pij^ zgoraj pred b, če bi ptsali n ravno
[ na nadčrti, bi brali: netreba.
i Predlag pri pî em povečan i, ki sega od
' 2 *L* Jf. tf~* JL /?A _ 1sr- jjf^ nadčrte do osnovnice in ie navpična senčna

' ' Črta. Pri se z naslednjo besedo vedno zdru-
Hf nikdar pa se ne srae združiti 5 predsto-

• jeio besedo. ker potem ni več pri ampak
J- ' ' ' • 1 ' ™̂̂  p pndem je /?ri združen z rfem,

n« pridem je ne (zase) pridem ( idruie-
no na osnovnici),

-1 3 ; TTTj—^ na primer je no (zase) pri (na osnovnici),
4. Ifl/. f r ./ ,YV. -4/ V<^ VV, ^ , (V./, „• ftf/ je i + e/na nadčrti združeno,

nisibil je n + i + e / na nadčrti združeno,
nisi bila je n^i-~Ia na nadčrti združeno.

—-m r(p—j^ 1(/——T?^—20 /\ f\ Kakor pišem se z obratnim s pri znakih,
5. s*" , /"~* , •' . •' , n , n , r\\i , ki so na desno zaokrozeni, tako piSem tudi

si z obratnim > in z navzdolno zapotezo.
Kakor moram se vedno združiti s prednjimi

„ „ P,. /) A. /} oblikami, tako tudi si vedno združim s
j «. Pf J/l-L-Cr^ &/.*"/. *f/C.- predstoječo besedo.

da si je d -^ obratni si na osnovnici,
I bi si je b -f obratni si na osnovnici,
L / fi denem si je denem ~ obratni si na
l ^ ^ • ̂  ^ - ^ - / / / L • r/, osnovnici.
I nesem si je nesem -i- obratni si na
I osoovnici.
f - ? - « — ^ C « — w ^ ^ — j a ^ « Pri znakih, ki niso na desno zaokroženi,
l'7- *',*-4, *'. %', '<, t, *' , pa «" piŠem tako, da 5 izpišem in navpično
| zapotezo pišem navzgor. n. pr. nese si.
H dasi favno je </a + *(' + /*o združeno na

1 -̂/7, i-iî  ^A V, osnovnicL

^ r ^ ' ^ H ' & prt je poveČan /»n, sejja Čez nadčrto
• io se rsvoo tako združt r naslednjo besedo.
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Beri in prepiši sledečo vajo: . „ '• ^ , „ „
Ne pride mi na misel. Ima dovolj dela. ft ^j - fi fy [P__ - CjL ^^f\-

0$e so ga pikale. Sita kola lomi. Nisi bil '
doma. Bil /e velifc nemir. Rja se opili. ^
Njiva rodi obiten sad. Vila ni visoka. Ni
vinar/a. Nisi videl dima ? Ded kadi pipo. -^*—yg-^y rjra 1—7—7
Kipar dela kip. Dala sem, dasi ni bil pri- /- LA Lf^ - ^. KJl. U C^ €-> —
den. Denem si na roko. Poje, dast ravno
/e bolan. Ne pridem nikoli do vas.

Pi5i v stenograHjo in pošiji stenogram v

Nikoli nisi bil bolan. Njihov ded kadi
pipo. Pomni, kar si rekei. Ves je izpriden,

. r^Ll
/t * *"̂  ^°^° m^° pzs*™- Dimnik je visok. Lipan

J i ~ D / V %-/(* ~ C/l, j e riba. Ves dan delajo na njivi. Joj, kam

bi kamen dal. Visoko meri. Rada bivam pii

vas, Nisem bila pri \as doma. Prinesi nam

ATi /)/•- \ " 7V _ ~V—~J lipo. Mira se kisa. Kesam se. Nisem vas vi-

dela, dasi ravno sem bila pri vas. Ne mo-

rem si pomaj(ati. Jok jo je posilil.


